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Concept – VERSLAG/BESLUITENLIJST GEBIEDSCOMMISSIE 
Zuidelijk Westerkwartier 

                             Maandag 30 september 2024 
                              Volgende vergadering maandag 9 december 2024 19.00 -20.30 uur 

Aanwezig Afwezig: 

Betty de Boer (voorzitter GC ZWK) 
Hans Wouters (CGW en GC) 
Theo Sikkema (WS NZV) 
Bert Nederveen (gem. WK) 
Annet de Jong (gem. WK) 
Mirjam Bakker (prov. Gr) 
Henk Hulshoff (LTO)    
Henk Kosters (gast t.b.v. TLG) 
ErnstJan Cornelius (Prolander) (Secretaris) 
Geert van Dijk (Prolander) (notulist)  
Jesler Kiestra (SBB)  

Else Reitsema (WS NZV) 

Johan Vergonet (Ondernermersver. Toerisme & Recreatie)  
Hein Kuiper (SBB) 
Henk Emmens (gedeputeerde prov. Gr) 
Maickel Burgers (prov. Gr)  
Arie van Wijk (WS NZV) 
Gaby Krikke (WS NZV) 
Gerben De Boer (WSF) (agendalid)  

 

 
 

  

 1 Opening vaststelling agenda, ingekomen stukken en mededelingen 

  
Voorzitter Betty de Boer opent om 19:06 de vergadering van Gebiedscommissie (GC) en heet de 
commissieleden van harte welkom. Afmeldingen: Zie hierboven. 
 
Else Reitsema is nieuw binnen de GC, er volgt een voorstelronde (zie aanwezigenlijst): 
 
Else Reitsema is de vervanger van Arie van Wijk vanuit waterschap Noorderzijlvest voor deze GC 
vergadering en bedankt ieder voor het voorstellen.  
 
Agendapunt 8 wordt naar voren gehaald en volgt op punt 5. 
 
Geen aanvullingen op de agenda, de agenda is akkoord. 
 
Afmeldingen zoals hierboven aangegeven. 

  

2 Insprekers  

  
Er zijn geen insprekers. 
 

  

3 Voortgang en planning 2024 (ag.3) 
 

  
Het projectkantoor is verhuisd naar Lage Traan 4.  
 
De uitwerking van de uitkijktorens en wandelroutes is afgerond in de PDDB en DDP en de routes zijn 
geopend. Daarnaast zijn er borden geplaatst met informatie over de omgeving en aan te treffen flora 
en fauna.  
 
De derde wijziging PIP is vastgesteld Dit omvat de volgende wijzigingen: 

- feitelijke dijken en kaden voor PDDB en DDP zijn als grens aangemerkt 
- de begrenzing van de waterberging bij het dwarsdiep is aangepast naar de kavelgrens die dient 

als werkgrens voor de nadere uitwerking van het ontwerp voor het natuur- en 
waterbergingsgebied. Na de uitvoering en oplevering van het project Dwarsdiep zal het PIP 
opnieuw gewijzigd worden naar de feitelijk aangelegde kaden en dijken rondom het gebied.  
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Het peilbesluit is vastgesteld door het bestuur van het waterschap, er zijn 1 voorlopig bezwaar 
ingediend die later definitief is gemaakt. De rechtbank zal dit bezwaar gaan afhandelen. 
 
De ingenieursdiensten voor uitwerking van het Voorlopig en Definitief ontwerp voor het Dwarsdiep zijn 
aanbesteed bij Prolander; Sweco en Arcadis zijn hiervoor geselecteerd. 
Er wordt veel samengewerkt tussen de ingenieursbureaus en de opdrachtgevers op het 
projectkantoor. Zie voor nadere toelichting bijlage 3. 
 
Henk Hulshof: Niet alle gronden zijn verworven binnen het projectgebied, hoe wordt daarmee 
omgegaan in de plannen en planning?  
ErnstJan Cornelius: hier zijn afspraken over gemaakt, in de aanbesteding naar de IB’s zijn hierover 
afspraken gemaakt in de vorm van stopmomenten, aan de hand van grondposities en met de 
opdrachtgevers is afgesproken dat wij het ontwerp hierop niet aanpassen in de uitwerking van het 
Voorlopig en Definitief ontwerp.  
 
Henk Hulshof: voor onderzoeken gaan de bureaus ook naar buiten voor onderzoek, hoe wordt dan 
met gronden omgegaan?  
We gaan geen gronden betreden waar wij geen eigendom hebben bij de opdrachtgevers en 
Staatsbosbeheer. 
 
Henk Hulshof: Is er een plan B gemaakt voor wanneer de gronden niet duurzaam beschikbaar zijn?  
ErnstJan Cornelius: Nee de opgave is om een integrale opgave te realiseren, een plan B past hier niet 
in. 
 
Bombay 
Komend jaar wordt gestart met onderzoeken en het opzetten van een VO voor dit gebied. Zie ook 
bijlage 3. 
 
Pasop 
Er is overeenstemming over het verleggen van een toegangspad bij de Pasop, de werkzaamheden 
starten woensdag waarbij we volgend jaar willen starten met het realiseren van een brug bij de Pasop.  
 

  

4 Notitie klankbordgroep recreatie Dwarsdiep (ag.4) 

  
De uitwerking van de recreatie en beleving is gezamenlijk opgepakt met de uitwerking van natuur en 
water, hiervoor is een klankbordgroep opgezet welke afgelopen periode heeft meegewerkt aan de 
uitwerking van recreatieve maatregelen in het Dwarsdiepgebied. Zie ook bijlage 4 voor een nadere 
toelichting op het proces.  
 
Afgelopen juli hebben twee inloopavonden plaatsgevonden om de recreatieve maatregelen te 
presenteren in de streek, naar aanleiding van de avond zijn zorgen geuit door bewoners rond het 
Dwarsdiep, op deze zorgen wordt groepsgewijs ingegaan.  
 
Met de klankbordgroep is afgesproken dat we gemotiveerd terugkomen op maatregelen die wij niet 
uitvoeren. 
 
De klankbordgroep ondersteunt het proces dat beschreven is in de bijlage.  
 

  

5 Recreatie en beleving (ag.5) 

  
De GC wordt gevraagd of zij akkoord zijn met het beschreven proces voor recreatie en beleving. 
ErnstJan Cornelius geeft toelichting op het beschreven proces, zie hiervoor bijlage 5.   
 
De recreatieve maatregelen werken wij in het VO en DO uit en brengen de kosten voor realisatie en 
onderhoud uit. De maatregelen worden vervolgens  
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Uit het Dwarsdiep wordt tegen vrijwel alle beoogde wandelroutes weerstand gegeven met zorgen over 
privacy. Over het realiseren van het de recreatie maatregelen zal een onderbouwde afweging moeten 
worden gemaakt door de GC en opdrachtgevers. Waarbij  de factoren privacy, ecologie, natheid 
ondergrond, onderhoud en betaalbaarheid in ogenschouw worden genomen.  
 
Jesler Kiestra: Feitelijk worden er toch niet zoveel nieuwe wandelroutes toegevoegd?  
ErnstJan Cornelius: er worden een aantal routes verlegd naar de buitengrenzen van het natuurgebied.  
(Kaart recreatie v5op het scherm) Enkele routes verdwijnen door vernatten van het gebied en moeten 
worden gecompenseerd, het betreffen veelal uitgemaaide paden.  
De verwachting  is dat wij met deze maatregelen een ‘plus’ op de recreatie in het Dwarsdiep kunnen 
geven en kunnen voldoen aan compensatie van recreatie in het gebied.  
 
Bert Nederveen: Ik neem aan dat onze ambtenaren in het proces voor uitwerking van de maatregelen 
betrokken zijn?  
ErnstJan Cornelius: Ja, deze worden betrokken. 
 
Bert Nederveen: hoe zit het met het afsluiten van de Hamrik en Beldam?  
ErnstJan Cornelius: Voor de inzet van de waterberging geldt dat we in het uitwerken van het VO en 
DO hiernaar gekeken wordt ook in combinatie met het bereikbaar houden van het gebied 
(hulpdiensten, inzet waterberging, sluipverkeer) Er ligt ook een verzoek vanuit de aanwonenden om 
de Hamrik en Beldam structureel af te gaan sluiten voor doorgaand verkeer. Dit is geen onderdeel wat 
nu uitgewerkt wordt omdat de gebiedsontwikkeling daar nu niet over gaat. Wel gaan we dit aangeven 
aan de gemeente en als de gemeente hiervoor is, zou dit meegenomen kunnen worden als opgave.  
 
Annet de Jong: Prolander is het aanspreekpunt voor de omgeving wanneer er vragen bij de gemeente 
binnenkomen ten aanzien van het Dwarsdiep?  
ErnstJan Cornelius: Ja, dat klopt  
 
Else Reitsema: Hoe gaan we om met participatie in het gebied? Ervaringen wijzen uit dat dit vaak 
complex en gevoelig is. 
ErnstJan Cornelius: We proberen mensen zoveel mogelijk mee te nemen en een eenduidig beeld te 
laten zien. We proberen dit zo laagdrempelig mogelijk te doen.  
 
Henk Hulshoff: Bij afsluiting van wegen hoop ik dat ook de ontsluiting van pacht goed wordt 
meegenomen.  
Theo Sikkema: ten aanzien van afsluiting van de wegen bij inzet berging zetten wij een inzetprotocol 
op waarbij informeren van pachters ook is opgenomen en zij geruim de tijd krijgen om hun vee van 
landerijen te kunnen halen.  
 
Henk Hulshoff: kan dat inzetprotocol ook gedeeld worden openbaar?  
Theo Sikkema: het betreft 3 verschillende protocollen (inzetprotocol, besluitprotocol) welke tijden het 
opstellen van de berging, de informatie hieromtrent is wel beschikbaar, een collega van Henk Hulshoff 
(Anja) van LTO was hierbij aanwezig. Daarnaast blijft het maatwerk wanneer een waterberging wordt 
ingezet.  
 
Betty de Boer vraagt of de GC kan instemmen met dit werkproces.  
De commissie stemt in met het werkproces.    
 

  

6 Optimaliseren communicatie Dwarsdiep (ag.6) 

  
We willen een nieuw Q&A opstellen door de oude te updaten.  
Meer afstemmen op elkaar wat wij uitdragen, eenduidige communicatie.  
Visualiseren naar de omgeving op inloopavonden en toelichtingen 
Er komt een nieuwe website, zie agendapunt en bijlage 7.  
We willen de samenwerking met de gebiedspartners verbeteren. 
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ErnstJan Cornelius vraagt over er nog aanvullingen zijn vanuit de GC.  
Er zijn geen aanvullingen vanuit de GC.  

   

7 Nieuwe website en rapportage (ag.7) 

  
Er wordt een nieuwe website opgezet, de huidige website uit 2015 voldoet niet meer aan de 
toegankelijkheidseisen voor blinden en slechtzienden en vergt veel onderhoud in de huidige vorm.  
 
De nieuwe website wordt daarnaast gestroomlijnder en intuïtiever opgezet met bijgewerkte teksten.  
 
ErnstJan Cornelius laat enkele impressies zien van de nieuwe site en laat statistieken zien van de 
huidige website. Hieruit blijkt onder andere dat het meest gunstige dag voor het uitbrengen van een 
nieuwe nieuwsbrief de donderdag is.  
 
Theo Sikkema: Het Westerkwartier is het enige project van HVR voor Prolander waarbij een 
technische titel van een artikel beter werkt dan de toegankelijk geschreven titel.  
 
Else Reitsema: komen verbeeldingen van het ontwerp ook op de site? 
ErnstJan Cornelius: Ja, dit is wel de bedoeling en geeft veel inzicht voor bewoners. 
 

  

8 Klacht en evaluatie communicatie  

  
Behandeld na punt 5.  
 
Er is een klacht en bezwaar ingediend vanuit de buurtschap Hamrik op de communicatie omtrent het 
Dwarsdiep (klacht) en een beoogd wandelpad achter de Hamrik (bezwaar). 
 
ErnstJan Cornelius en Theo Sikkema zijn hier van de zomer langs geweest en hebben de 
recreatiemaatregelen en het werkproces toegelicht. Dit gesprek was positief, de Hamrik beraadt zich 
of zij het bezwaar willen doorzetten, dit wachten wij nog af.  
 
Jesler Kiestra: Op het moment betreft het pad achter de Hamrik richting het Dwarsdiep een beheerpad 
van Staatsbosbeheer, is dit aangegeven naar de buurtschap? 
Theo Sikkema: beheerpaden hebben wij niet meegenomen op de recreatiekaart omdat dit voor 
verwarring zou zorgen ten aanzien van wat mag en niet in het gebied, beheerpaden zijn niet altijd 
recreatiepaden. 
 

  

9 NPLG/TLG, stand van zaken  

  
We gaan het proces TLG doorzetten tot vaststelling bij GS. Zie ook de presentatie van Henk Kosters.  
ZWK bestaat uit een groep van 30 à 40 man waarbij kennissessies hebben plaatsgevonden in 2023 
waarop plenaire bijeenkomsten hebben plaatsgevonden. Daarna hebben toekomstsessies 
plaatsgevonden. Er zijn uiteindelijk 4 pakketten opgesteld:  
 
Management en innovatie 
Extensiever en natuur inclusief  
Water en veen  
Benutting lopende projecten 
 
In september hebben nog inloopbijeenkomsten plaatsgevonden waaruit een addendum volgde op de 
deelgebiedsplannen  
 
5 november gebiedsplan in GS  
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27 november / 4 december gebiedsplan bij Statencommissie  
 
18 december gebiedsplan ter vaststelling bij PS (defacto)  
 
Mogelijke vervolgprojecten:  

- Gebiedsofferte boerennatuur west  
- Klimaatboeren vervolgpilot  
- Groenblauwe zone Aduarderdiep/Zuidwending/Westpoort  
- Gebiedscommissie 

 
Henk Hulshoff: We merken dat nu het NPLG weg is er nog veel vragen liggen bij agrariërs hoe het nu 
verder moet en wie dat oppakt. Wie pakt dit nu op en wat is het wettelijk kader?  
 
Henk Kosters: Dit is op het moment nog erg onduidelijk, in ieder geval zullen de nieuwe projecten uit 
de projectnota vanuit de provincie bij de GC terecht moeten komen.  
 
ErnstJan Cornelius: gaat het dan om projecten zowel binnen als buiten de NNN?  
Mirjam Bakker: dit kan projecten betreffen zowel binnen als buiten de NNN, dit is nu nog onduidelijk. 
Na GS komen projecten dan terecht bij de GC.  
 
Henk Hulshoff: ik verwacht dat er wel spanning gaat ontstaan tussen het NNN wat top down 
functioneert en de initiatieven en Pronkjewail  
 
Bert Nederveen: klopt het dan ook dat jou inzet binnen de GC stopt hierna?  
Henk Kosters: klopt, mijn rol als verkenner is hierna afgerond.  
 
Henk Kosters geeft aan dat het soms pittig maar vooral ook erg leuk was om onderdeel te zijn van de 
GC en het werk voor TLG.  
 
Betty de Boer dankt Henk Kosters voor zijn inzet binnen de GC. 
 

  

10 Verslag 4 maart 2024 (ag. 10) 

  
Annet de Jong: opmerking over uitkijktoren de Oude Riet. 
Ik heb duidelijkheid over het beheer van de toren: tot 31 december 2024 lag het beheer bij de 
gemeente in een gebruikersovereenkomst waarna het zou overgaan op SBB. Ik zou ervoor willen 
pleiten om te kijken of de uitkijktoren kan blijven staan en kan dienen als zwaluwverbijf en kan worden 
overgenomen door de natuur. 
 
In het project Dwarsdiep zal dit nader worden onderzocht in samenwerking met Staatsbosbeheer.  
 

  

11 Rondvraag en sluiting 

  
Betty de Boer sluit de vergadering en wenst iedereen bij de volgende vergadering weer te zien.  
 

  

 

 


